
کرونا ، کمرشکن و رکورد شکن!   
 در بی سابقه ترین آمار فوتی های »کووید–19« 200 بیمار جان باختند

 و 20 استان در شرایط قرمز و هشدار قرار گرفتند
مانا فکور / گروه جامعه

   Mana.Fakor@gmail.com

در تازه ترین خبرها اعلام شــد که متاسفانه 
۲۰۰ تن از بیمــاران مبتلا بــه کرونا جان 
خود را از دســت دادند. دکتــر لاری ضمن 
تاکید بر لــزوم رعایــت بهداشــت فردی 
و اجتماعــی، لزوم اســتفاده از ماســک و 
فاصله گذاری اجتماعی و شست وشوی مکرر 
دســت های گفت: اســتان های خوزستان، 
هرمزگان، بوشــهر، کرمانشــاه، کردستان، 
ایــلام، آذربایجان های غربــی و شــرقی و 
خراسان رضوی در وضعیت قرمز قرار دارند. 
وی گفــت: اســتان های تهــران، اصفهان، 
مازنــدران، گلســتان، البرز، کرمــان، یزد، 
سیستان وبلوچستان، همدان، زنجان و اردبیل 
در وضعیت هشــدار قرار دارند. سخنگوی 
وزارت بهداشت ادامه داد: افزایش آمار فوتی ها 
برای همــه ما دردناک اســت و این موضوع 
نتیجه رفتار و عملکرد ما در گذشته بوده است 
به طوری که در یکی از شهرستان ها طی چند 
روز گذشته ۵۰ مراسم عروسی برگزار شده و 
به دنبال آن شاهد افزایش آمار ابتلا و بستری 
در این استان هســتیم. وی گفت: عاجزانه 
می خواهیم ماسک را به عنوان یکی از وسایل 
ضروری که از خانه خارج می شــوید همراه 
داشته باشید. امیدواریم با رعایت پروتکل های 
بهداشتی بتوانیم شاهد کاهش آمار کووید ۱۹ 

در کشور باشیم.
نمی خواســتم با چنین تاوانی 

حرف هایم را جدی بگیرند
 در این خصوص وزیر بهداشت با ابراز تأسف 
از افزایش موارد ابتلا و مرگ ناشی از کرونا در 
کشور پس از دســتاوردهای کنترل بیماری 

در مرحلــه اول و با بیان اینکــه بارها گفتم 
ممکن است در دقایق ۹۰ از گوشه های زمین 
گل بخوریم گفت: متاســفانه عــده زیادی 
حرف های ما را گــوش نکردند و موج تازه ای 
از بیماری گرفتارمان کرد. ســعید نمکی با 
اشاره به پیک جدید کرونا در برخی استان ها 
گفت: این درحالی اســت که در مرحله اول 
بیماری توانستیم دســتاورد بزرگی را خلق 
کنیم و مرگ های ناشــی از این بیماری را به 
حدود ۳۰ نفر برسانیم و برای تک رقمی شدن 

مرگ ومیر این بیمــاری برنامه ریزی کرده و 
برای مهار بیماری در کشور امیدهای زیادی 
در دل ما و همکارانمان بود. وی افزود: به یاد 
دارید که در آن روزهــا تقاضاها و تمناهای 
زیادی از مردم کردیم؛ هم از مردم شریف و هم 
آن هایی که برای تسریع در برخی بازگشایی ها 
فشار زیادی می آوردند از اصناف و مشاغل و 
هنرمندان و مراکز فرهنگــی و مذهبی که 
همواره ما آن ها را به حوصله بیشــتر و وقت 
مناســب تر توصیه می کردیم. نمکی گفت: 

متاســفانه عده زیادی حرف های ما را گوش 
نکردند و عــده ای زیــادی حرف های من و 
همکارانم را جدی نگرفتند و موج تازه ای از 
بیماری گرفتارمان کرد به ویژه در استان هایی 
مهم به خصوص استان ها مرزنشین که سال ها 
غیورانه در مقابل امواج حمله های دشــمن 
ایستاده بودند. به همین دلیل هم استان های 
آذربایجان غربی، کردستان، ایلام، خوزستان، 
هرمزگان، بوشــهر و سیستان وبلوچستان 

دفعتاً گرفتار شد.

درست »ماسک« بزنید
یک فوق تخصص بیماری های عفونی 
نیز با بیان اینکه ماهیت کروناویروس تغییری 
نکرده بلکه تغییر رفتار مردم منجربه افزایش 
سرعت بیماری زایی آن شــده است درباره 
وضعیت بیماری در پاییــز و همزمانی آن با 
آنفولانزا توضیحاتی ارائه کــرد. مینومحرز 
درباره احتمال جهش ویروس کرونا گفت: در 
حال حاضر بحث جهش یافتن ویروس کرونا 
مطرح نیست بلکه مســلئه اصلی این است 
که متاسفانه بسیاری از افراد جامعه مباحث 
مربوط به فاصله گــذاری اجتماعی را رعایت 
نمی کنند، رفت و آمدها و برگزاری مراســم 
عروسی و عزاداری را آغاز کردند و خانواده ها 
در کنار یکدیگر بدون رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی قرار گرفته اند که منجربه افزایش 
ســرعت ابتلا به بیماری کووید ۱۹ به ویژه 
ابتلای خانوادگی شده است. محرز تاکید کرد: 
قطعاً با استفاده درست از ماسک روند ابتلا و 
طبیعتاً بستری و مرگ و میر کاهش خواهد 
یافت. منتها گاهی می بینیم که برخی افراد 
ماســک زدند اما آن را زیر چانه قرار داده اند 
درحالی که باید درســت از ماسک استفاده 
کنند به طوری که تمام قسمت بینی و دهان 

را بپوشاند.
 وی گفت: در عین حال در محل های تجمعی 
که افراد مدت طولانی در آنجا قرار دارند بحث 
فاصله گذاری را رعایت کنند. بنابراین سرعت 
بیماری زایی ویروس و ماهیت ویروس مانند 
قبل اســت اما رفتار ما تغییر کرده است به 
طوری که مــردم در رســتوران، میهمانی، 
عروسی و ... جمع شــده و توجهی به نکات 

پیشگیرانه ندارند.

خشونت زیرسایه تعامل های ساده!
یلدا توکلی / گروه جامعه

   tavakoli.yalda11@gmail.com
خشونت علیه زنان وجهی از خشونت خانگی است 
که طی روزهای قرنطینه برجسته شد. بسیاری از 
کشورها ازجمله چین و فرانسه اعلام کردند که 
خشونت خانگی در این روزها تا سه برابر بیشتر 
شده است. سازمان بهزیستی ایران نیز از افزایش 
سه برابری تماس با مراکز حمایتی به دلیل بالا 

رفتن اختلاف میان زوج ها خبر داد.
خشــونت نوجوانان علیه والدین

در زیر سایه 
اطلاعات دقیقی از گستره خشونتی که نوجوانان 
علیه والدین خود اعمــال می کنند وجود ندارد 
چراکه چنین خشونتی بیش از سایر خشونت های 
خانگی پنهان می ماند و در ایران این نوع خشونت 
چندان مورد توجه قرار نگرفته و زیر سایه انواع 
خشــونت های دیگر قرار می گیرد. آنچه در این 
زمینه می دانیم این اســت که زنان بیشــتر از 
مردان قربانی خشــونت فرزندان نوجوان خود 
هستند و این نوع خشونت هم مانند انواع دیگر 
خشونت های خانگی می تواند سهوی یا عمدی 
باشد و خود را به اشکال مختلف نشان می دهد. 
اکثر گزارش های تهیه شــده درباره خشــونت 
خانگی در روزهای قرنطینه معطوف به خشونت 
اعمال شــده علیه زنان به ویژه از طرف شوهران 
است. واقعیت هم این است که در ایران و سراسر 
جهان این نوع خشونت رایج ترین نوع خشونت 
خانگی است اما در کنار آن خشونت علیه کودکان 
نیز وجــود دارد و نوع دیگری از خشــونت هم 
وجوددارد کــه نوجوانان ۱۲ تا ۱۷ ســاله علیه 
والدین و بیش از همه مادرانشان اعمال می کنند.

یک سوم قتل ها در ایران خانوادگی 
است

پرداختن به خشــونت خانگی در ایران اتفاقی 
است که البته سابقه طولانی ندارد. در دهه های 
اخیر بیش ازپیش خشونت علیه زنان و کودکان 
برجسته شــده اســت و می توان از این فرصت 
استفاده کرد و انواع دیگر خشــونت را نیز مورد 
بحث و بررسی قرار داد و راهکارهایی برای کاهش 
آن اندیشــید. برآوردها نشــان می دهد حدود 
یک سوم از قتل ها در ایران قتل های خانوادگی 
هستند. این آمار تکان دهنده خود دلیل روشنی 
برای این اســت که باید به این پدیده ورود کرد 
و چاره ای برای آن اندیشــید نوجوانی که شاهد 
خشــونت ورزیدن پدر بر مادر است راحت تر به 
خود اجازه می دهد رفتــار غیرمحترمانه با مادر 
خود داشته باشد و حتی دست به خشونت بزند. 
همچنین والدین در مواردی مستقیماً در اعمال 
خشــونت نوجوانان به طرف مقابل خود نقش 
دارند. در مواردی پدران، فرزندان نوجوان خود 
را تحریک به اعمال خشــونت کلامی و رفتاری 
علیه مادران می کننــد و بر عکس چنین اتفاقی 

هم رخ می دهد.
خشونت نهادینه شده در جامعه

 امیرمحمودحریرچی مددکار اجتماعی 
و اســتاد دانشــگاه می گوید: بررسی خشونت 
خانگی بدون کاویدن زمینه های آن امکان پذیر 
نیست. وقتی شاهد اعمال خشونت مردان علیه 
زنان، زنان علیه مــردان، والدین علیه کودکان و 
برعکس نوجوانان علیه والدین خود هستیم باید 
این واقعیت را مدنظر داشته باشیم که خشونت 
به وجه رایج رفتار اجتماعی تبدیل شده که خود 
نتیجه شــرایط اقتصادی و اجتماعی و نداشتن 
مهارت های لازم برای ارتباط است. وقتی تعامل 
ســاده به خشــونت می انجامد و کودکان مدام 
شاهد خشــونت ورزیدن والدین خود نسبت به 
دیگران هستند، طبیعی است که آن ها نیز چنین 
رفتاری را یاد بگیرند و دست به خشونت بزنند. 
وی ادامه می دهد: خشــونت خود را در به دست 
آوردن امتیازی نشان می دهد که حق فرد نیست. 
کسی که خشونت می ورزد این ناحق را با خشونت 
کلامی، روانی و فیزیکی به دست می آورد. گاهی 
خشونت عریان است و در قالب خشونت فیزیکی 
رخ می دهد و در موارد زیادی هم خشونت خود را 
در آزار کلامی، روانی و حتی تجاوز به حریم افراد 
و محترم نگه نداشتن حقوق فردی نشان می دهد. 
فضای تنش آلودی که بین والدین و فرزندان شکل 
می گیرد ناشی از مطالبات اقتصادی، محترم نگه 
نداشتن حریم شخصی، نداشتن درک متقابل به 
دلیل فاصله نسلی و البته الگو گرفتن نوجوانان از 
بزرگ ترهایی است که مدام علیه دیگران خشونت 

می ورزند. 
حریرچی درباره خشــونت ورزیــدن نوجوانان 
نســبت به والدین خود می گوید: ریشه های این 
نوع خشونت را ذکر کردیم و در این بین می توان 
بیشــتر به محترم نگه نداشتن حریم خصوصی 
تاکید کرد. نداشتن مهارت ارتباطی باعث می شود 
برخی از والدین مــدام در زندگی نوجوانان خود 
سرک بکشند آن قدر که آن ها را خسته می کنند 
و به خشــم می آورند. از طرف دیگر فاصله بین 
نسل ها کوتاه شده است. قبلًا عنوان می شد که 
فاصله نســلی در ایران ۱۵ سال است اما شرایط 
جدید به ویژه اســتفاده فراگیر از فضای مجازی 
موجب شــده این فاصله تا نصــف کاهش یابد 
یعنی اینکه اگر قبلًا فردی که ۱۵ سال اختلاف 
با فرد دیگری داشت می توانســت با او ارتباطی 
برقرار کند و درک متقابل داشــته باشد، اکنون 
این فاصله باید هشت سال باشد تا دو نفر حرف 
همدیگر را بفهمند. این وضعیــت تنش ایجاد 
می کند و اگر زمینه های دیگر هم باشــد شاهد 
اعمال خشــونت خانگی هســتیم که می تواند 
 خود را در قالب خشونت نوجوانان علیه مادران

 نشان دهد.
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در ارزیابی استانداری تهران 

روابط عمومی شهرداری 
فردوسیه درخشید

ســحر مصطفوی آرام / گروه جامعه: در 
ارزیابی اســتانداری تهران در راستای مقایسه 
کلی در حوزه عملکــرد مختلف روابط عمومی 
شهرداری های استان تهران، مدیر روابط عمومی 
شــهرداری »فردوسیه« توانســت مقام مدیر 
تلاش گر استان تهران را به خود اختصاص دهد. 
این موفقیت برای واحد روابط عمومی شهرداری 
فردوسیه در پی بررسی آیتم های مهمی چون 
گزارش عملکرد یک ســاله روابــط عمومی ها، 
پیگیری انجام ابلاغیه های اســتانداری استان 
تهران، همکاری و تعامل درخصوص شرکت و 
فعالیت در نشست های همادیشی مدیران روابط 
عمومی شهرداری ها در طول سال، فعالیت در 
شورای هماهنگی روابط عمومی های استان و 
حضور در نشست های مشترک استانی در طول 
ســال، ارائه آمار کمی و کیفی، ارسال اخبار به 
پایگاه اطلاع رسانی اســتانداری و کانال اخبار 
شــهرداری های اســتان در فضای مجازی در 
طول سال، بررسی کیفیت پایگاه اطلاع رسانی 
شهرداری طبق شاخص های تخصصی و تعامل 
با اداره کل روابــط عمومی و امــور بین الملل 
استانداری در پاســخ گویی به موقع موارد برای 
اولین بار در تاریخ شهرداری فردوسیه در بین ۴۲ 

شهرداری استان تهران کسب شد.

 در شهرک الهیه اسلامشهر انجام شد

عملیات روکش مکانیزه آسفالت 
خیابان ۱۸ متری

ســمیه داداش زاده / گروه جامعه: با هدف 
بهینه سازی مسیرها و رفع مشکلات عبور و مرور، 
عملیات نوسازی در منطقه یک انجام شد. اکبری 
مسئول عمران منطقه گفت: با هدف بهسازی و 
ساماندهی معابر عملیات روکش آسفالت خیابان 
۱۸ متری شــهرک الهیه واقع درشهرک الهیه 
با همت معاونت فنی عمرانــی و عوامل عمران 
منطقه انجام شــد. وی افزود: در همین راستا 
عملیات جدول گذاری خیابان ابوذر و کوچه ۱۰ 

خیابان باغ نرده نیز در حال انجام است.

 مدیرکل اوقاف و امورخیریه گلستان 
عنوان کرد:

بهره برداری از سردرِ امام زاده 
عبداله گرگان

فاطمه احمدی / گــروه جامعه: پرژه های 
آستان مقدس امام زاده عبداله گرگان با حضور 
استاندار گلستان و مدیرکل اوقاف و امور خیریه 
اســتان و مردم به بهره برداری رسید. مدیرکل 
اوقاف و امور خیریه گلســتان در آیین افتتاح 
پروژه اظهارکرد: با توجه بــه دهه کرامت و ایام 
تکریم و تجلیل از امام زادگان )ع( با حضور مردم 
و مسئولان استانی پروژه هایی در مرکز استان 
و در آستان مقدس امام زاده عبداله )ع( افتتاح 
شد. حجت الاسلام روح اله سلیمانی فرد افزود: 
پروژه شاخص آن سر در و المان آستان امام زاده 
عبداله بوده که در کشــور منحصر به فرد است. 
وی تصریح کــرد: این پروژه یکــی از نمادهای 
ولایت مداری و تدبیر و وحدت جامعه است و بعد 
از ۲۰ سال به بهره برداری رسید. سلیمانی فرد 
گفت: این المانی زیبا برگرفته از معماری ایرانی-

اسلامی منطقه گرگان و اســترآباد است. وی 
هزینه این المان و دیگر پروژه ها ازجمله سرویس 
بهداشتی را دو و نیم میلیارد تومان اعلام کرد و 
گفت: این پروژه ها از محل کمک های مردمی و 
 خیران، نذورات و اعتبارات سازمان اوقاف ساخته 
شده اســت. وی با اشــاره پروژه های دیگر در 
دست اقدام تصریح کرد: ساماندهی آرامستان 
امام زاده عبداله )ع( گــرگان با همکاری میراث 
فرهنگی، بنیاد شهید، شورا و شهرداری گرگان 
در دست اقدام بوده و امیدواریم بتوانیم در شأن 
آستان مقدس شهر گرگان گام بلندتری را برای 
بازطراحــی این مــکان در عرصه های مختلف 

برداریم.

ابلاغ شهریه ۲۰ هزار مدرسه 
غیردولتی

ایرنا: مدیرکل مدارس و مراکز غیردولتی وزارت 
آموزش و پرورش با بیان اینکه شهریه امسال را 
با هماهنگی سازمان حمایت از حقوق مصرف 
کننده و تولیــد کننده و مصوبــه تنظیم بازار 
تدوین کردیم گفت: تاکنون شــهریه ۲۰ هزار 
مدرسه ابلاغ شــده و در حال تکمیل و اعلام به 

بقیه مدارس هستیم. 

کوتاه از جامعه

به دنبال صفرکردن واردات دارو و مکمل ها نیستیمزائران انصرافی حج می توانند مجدد ثبت نام کنند
مهر: معاون سازمان حج و زیارت گفت: زائران انصرافی حج تمتع می توانند مجدداً در کاروان هایی که ظرفیت خالی دارند ثبت نام 
کنند و در حج ۱۴۰۰ اعزام شــوند. اکبر رضایی گفت: حفظ اولویت و نوبت زائران برای حج آینده محفوظ خواهد ماند و تلاش 
می شود با نظر مساعد شورای عالی حج نرخ ارز برای اعزام زائران به حج تمتع در سال آینده ثابت بماند. وی ادامه داد: با توجه به 
اینکه فاصله اندکی با حج آینده داریم و با مشوق های موجود، متقاضیان مشتاق هستند که نوبت آن ها حفظ شود و انصراف ثبت 
نکنند. وی با تاکید بر اینکه تعداد زائران انصرافی حج تمتع اندک بوده است گفت: با توجه به شیوع کرونا و مشکلاتی که امسال 
پیش آمد براساس آمارهای موجود تعداد کمی از زائران بعد از ثبت نام انصراف داده اند. وی افزود: در تعدادی از استان ها کاروان ها 

هنوز ظرفیت خالی دارند.

ایسنا: معاون وزیر بهداشت و رئیس سازمان غذا و دارو با بیان اینکه تلاش ما بر صفرکردن واردات در حوزه دارو و مکمل ها نیست، 
روند تولید مکمل ها را در کشور رو به رشد خواند. محمدرضاشانه ساز گفت: اگر در بحران ها و طوفان های کوبنده داریم سربلند و با 
گردنی بلند به حرکت در دنیا ادامه می دهیم به واسطه همت تولیدکنندگان است وگرنه این کشتی می توانست سال ها قبل آسیب 

جدی ببیند، تولیدکنندگان سربازان واقعی ملت بزرگ ایران هستند.
وی افزود: ویروس کرونا بدجور تاخت و تاز کرده و به جد سلامت هموطنان ما را تهدید می کند. در عین حال از تولیدکنندگان تشکر 
می کنیم که هر دارویی که در دنیا به عنوان آنچه که شانس غلبه بر این ویروس مطرح می شود، بلافاصله به دست تولیدکنندگان 

تولید یا آمادگی تولید آن اعلام می شود.

دریا وفایی/  گروه جامعه
daryavafaei2009@gmil.com

حدود دوهفته قبل به مناســبت روز جهانی بیماری 
ALS گزارشی از تنها موسسه حمایت از این بیماران 
در کشــور تهیه و طی آن مشــکلات این بیماران و 
مطالباتشــان از این رسانه منتشرشــد. قرارنگرفتن 
درلیست بیماری های خاص، عمده ترین گلایه بیماران 

ALS بود که از طریق مراجع ذی ربط پیگیرآن شدیم.
با طرح این پرســش که چرا بیمــاران ALS با توجه 
به هزینه های ســنگین نگهداری و داروهای کنترل 
پیشــرفت بیماری وغیره هنوز درلیست بیماری های 
خاص قرار نگرفته اند؟ به ســراغ وزارت بهداشــتی ها 
رفتیم. »هدی شادنوش« رئیس مرکز مدیریت پیوند و 
درمان بیماری های این وزارت در پاسخ به این پرسش 
گفت: بیماری عصبی عضلانی ALS جزو بیماری هایی 
است که تاکنون درمانی برای آن وجود ندارد و طول 
عمر کسانی که به این بیماری مبتلا می شوند نمی تواند 
چندان طولانی باشــد. وی ادامــه داد: مهم ترین نیاز 
بیماران مبتلا به ALS که تقریباً همگی معلولیت پیدا 
می کنند حمایت های معلولیت حرکتی است که انتظار 
می رود سازمان بهزیستی در این امر مداخله و حمایت 
کند. او در مورد داروی edaravon به اطلاع می رســد 
که وارد فارماکوپه شده و قرار است توسط یک تولید 
کننده داخلی تولید شــود ولی هنوز وارد بازار نشده 
اســت. نیاز دارویی دیگر این بیماران داروهای شــل 

کننده عضلانی است که آن هم قیمت بالایی ندارد. از 
رئیس مرکز مدیریت پیوند و درمان بیماری های وزارت 
بهداشت سؤال شد: با این حساب نیازی به قرار گرفتن 
در بیماری های خاص ندارند؟. وی درپاسخ گفت: این 
بخش از اختیارات مجلس شورای اسلامی است و آن ها 

باید پاسخ گو باشند.
در لیست قرارگرفتن مشــکلی را از 

بیماران حل نمی کند
درادامه موضوع را با رئیس کمیســیون بهداشــت و 
درمان مجلس شــورای اســلامی درمیان گذاشتیم. 
حسین علی شهریاری درپاسخ به این پرسش گفت: البته 
متولی تمام مسائل سلامت، وزارت بهداشت و درمان 
اســت. باید این موضوع را هم به مجلس ارائه بدهند 
تا بررسی و مصوب شود. دولت می تواند درلایحه اش 
بنویسد و به مجلس بیاورد. وی با تاکید بر اینکه مشکل 
بحث تأمین منابع اســت بیان داشــت: اکنون برای 
بیماری های خاصی که در لیست قرار دارد اصلًا دولت 
پولی دارد که مشکل این بندگان خدا حل شود؟ الان 

بیماری های فراوانی درلیست بیماران خاص است که 
متاسفانه منابع کافی مالی ندارد. اینکه صرفاً اسمشان 
در لیست لحاظ شود ولی برایش پولی پیش بینی نشود 
مشکل بیماران برطرف نمی شود. شهریاری در این باره 
به اعتراض اخیربیماران پروانه ای اشــاره کرد و گفت: 
می دانید که بیماران پروانه ای چه قدر مشــکل دارند 
و اسمشان هم درلیست بیماری های خاص است اما با 
این بودجه های اندک مشکلشان حل نمی شود. بنابراین 
وقتی می گوییم بیماری خاص باید منابع مالی آن حتماً 
درلایحه دولت پیش بینی شود که وقتی درلیست قرار 
گرفت منابع مالی وجودداشته باشد که دراختیارشان 
گذاشته شود. وی تصریح کرد: الان مشکل اصلی نبود 
منابع مالی است و بیماران خاصی که درلیست هستند 
پول کافی برایشان نیست، مشکلشــان حل نشده و 

همگی ناراضی هستند.
از او پرسیدیم: آیا مجلس پیشنهادی برای تأمین منابع 
داشته اســت و نهایتاً تصمیمی برای افزودن بیماران 
ای آل اس به لیست بیماری های خاص دارد؟ شهریاری 

پاسخ داد: با اینکه تأمین منابع دست مجلس نیست 
اما بسیاری از مواقع که مجلس یک سری پیشنهاداتی 
دررابطه با منابع مالی می دهد معمولاً محقق نمی شود. 
بنابراین در لیســت قراردادن به تنهایی مشکل این 
بیماران را حل نمی کند. ممکن اســت به لیست هم 
اضافه کنیم، حداکثرکاری که می توان انجام داد این 
است که در کمیسیون بهداشت و درمان بگوییم این 
بیماران باید جزو بیماران خاص قراربگیرند اما آیا پولی 
برایش درنظرگرفته شده که بتواند مشکل این عزیزان 
حل شــود؟ مســئله اصلی منابع مالی است که باید 

دراختیار بیماران قرارگیرد.
وی با بیان اینکه الان همه بیماران خاص کشور مشکل 
دارند و اعتراضات به حقی هم دارند خاطرنشان کرد: 
حدود ۱۲ سال پیش بررسی کردیم که چه قدر پول 
برای رفع واقعی مشکل تمام بیماران خاص نیاز داریم. 
می گفتند ۱۰ هزارمیلیارد پول نیاز اســت. حال شما 
ببینید الان با اضافه شــدن امراض نوپدید و افزایش 
قیمت داروها که بخواهیم مشکل همه این بیماران را 
به طور کامل برطرف کنیم احتمالاً به ۴۰ هزارمیلیارد 
تومان منابع مالی نیاز داریم. رئیس کمیسیون بهداشت 
و درمان مجلس شــورای اســلامی تاکید کرد: هنوز 
لایحه ای دراین رابطه ندادند یا لااقل من ندیده ام. با این 
حال اگر پیشنهادی در این خصوص از وزارت بهداشت 
به دستمان برسد حتماً تصویب می کنیم و دولت هم 

باید منابع مالیش را پیش بینی کند.

پیگیری یک گزارش

چرا بیماری ALS درلیست امراض خاص قرارندارد؟
  وزارت بهداشت: تصمیم گیری این موضوع با مجلس است
 مجلس شورای اسلامی: لایحه اش را بدهند تا تصویب کنیم

شهریخبر ویژه

زهرا آخوندی / گروه جامعه: مجموعه آستان قدس رضوی با خدمات و حوزه های متفاوت و مختلف در گستره 
جغرافیایی فراوان، محل مراجعه خیل عظیمی از مخاطبان است. در ســال ۱۳۹۷ با فراهم شدن مقدمات اولیه 
و مهم تر از همه رویکرد مردم مدارانه آســتان قدس رضوی، گام مهمی در مرکز جامع ارتباطات مردمی این نهاد 
مقدس با طراحی سازوکار مورد نیاز برای ایجاد سامانه ملی پاسخ گویی آستان قدس رضوی به شماره تلفن ۱۳۸ 
برداشته شد. رکن اصلی اجرایی در این مرکز توجه به توان داخلی و بهره مندی از خادمیاران حرم مطهر است و در 
بخش پاسخ گویی تلفنی حدود ۴۵۰ خادمیار مشغول به خدمت ۲۴ ساعته در تمام ایام تعطیل و غیرتعطیل سال 
هستند. از مهم ترین دوره های سپری شده برای سامانه ملی پاسخ گویی آستان قدس ایام دشوار محدودیت ها و 
بسته شدن درهای حرم مطهر رضوی به علت شیوع کرونا بود. در این ایام که امکان مراجعه حضوری به حرم مطهر 
و زیارت برای زائران و مجاوران حضرت ممکن نبود، تلفن ملی ۱۳۸ به عنوان پلی فعال میان عاشقان حضرت رضا 
)ع( و آستان قدس رضوی عمل کرد و ضمن اطلاع رسانی و ارائه برخی خدمات راه ارتباط با حرم مطهر رضوی بود. 
در دهه کرامت نیز که اقبال عمومی به این آستان مقدس به برکت ولادت با سعادت حضرت فاطمه معصومه )س( 
و حضرت امام رضا )ع( بیشتر است، تلفن ملی ۱۳۸ به صورت شبانه روزی پاسخ گو و پذیرای سؤال ها، پیشنهادها، 

انتقادات، نظرات و مسائل مطرح شده از سوی دلدادگان حضرت رضا )ع( از سراسر کشور بوده است.

خبرآنلاین: معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی با حضور در جلسه علنی شورای شهر درباره حادثه 
کلینیک سینامهر گفت: قرار بود آقای زالی به صحن شورا آید که به دلیل افزایش آمار شیوع کرونا تصمیم گیری ها 
تغییر یافت و او موفق به حضور در صحن شورا نشد. معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی با تاکید بر اینکه دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی در دو سال قبل چندین بار بازدید از مجموعه کلینیک سینامهر داشته و تخلفاتش به 
مدیران اعلام شده بوداظهار کرد: البته این ساختمان به طور کلی دارای چهارمؤسسه داروخانه، درمانگاه تخصصی، 
بخش بستری و مجموعه سی تی اسکن و ام آرای بوده است. او با اشاره به اینکه تمدید پروانه بهره برداری از مجموعه 
تصویربرداری این ساختمان براساس بازدیدهای قبلی منوط به راه اندازی مؤسسه رادیولوژی بوده است اظهار کرد: 
با شیوع کرونا و اینکه شهروندان با مشکل انجام رادیولوژی مواجه بودند این مرکز مجدد فعال و قرار شد در اسرع 
وقت و تا اردیبهشت ماه اصلاح های مورد نیاز انجام گیرد.او با اشــاره به جان باختن ۱۷ نفر از مجموعه درمان در 
کلینیک سینامهر در این حادثه گفت: در جلسه شورای عالی امنیت هم اعلام کردم که پزشکان و کادر درمان در 
حادثه ماندند و بیماران را تنها نگذاشتند. وی با طرح این پرسش که آیا باید منتظر فرو ریختن این ساختمان هم 
باشیم و بعداً جلسه برگزار کنیم؟ گفت: این ساختمان احتمال فرو ریختن دارد و در صورت وقوع حادثه حداقل 

۶۰۰ نفر کشته بر جای خواهد گذاشت.

پاسخ گویی شبانه روزی در دهه کرامت
سامانه 138 پل ارتباطی مردم با مجموعه آستان قدس

احتمال فروریختن ساختمان سابق وزارت بهداشت
۶۰۰ نفر در خطر مرگ هستند

عکس خبر 

الهه امیری / گروه جامعه: مراسم تشییع پیکر مطهر شهید سعیدکمالی و شهید علی جمشیدی از 
شهدای مدافع حرم با حضور آیت اله محمدی لائینی نماینده ولی فقیه در مازندران، مسئولان استانی 
و شهرستانی برگزار شد. عباس رجبی شهردار ساری به همراه جمعی از مدیران مجموعه شهرداری در 
این مراسم حضور یافتند. گفتنی است شهیدان کمالی و جمشیدی در اردیبهشت ماه ۹۵ در منطقه 
»خانطومان« سوریه و در حین مأموریت توسط گروه تروریستی داعش به شهادت رسیده و پیکر 
مطهرشان پس از چهار سال به میهن اسلامی بازگردنده شد.

با حضور شهردار ساری انجام شد
تشییع پیکر شهدای مدافع حرم


